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Előterjesztés 

/,SÍ . számú előterjesztés 

a Közrend- és Állatvédelmi Bizottság részére 
a ZöldEb Kutyás Érdekvédelmi Egyesület által a kutyafuttatók használatával kapcsolatban 

végzett lakossági közvélemény-kutatás eredményéről szóló tájékoztatóról 

Tartalmi összefoglaló 

A ZöldEb Kutyás Érdekvédelmi Egyesület (a továbbiakban: Egyesület) 2020. január l-je óta a 
Kőbányai Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodás alapján közreműködik az 
állatvédelemmel kapcsolatos feladatok ellátásában. Ennek keretén belül a kerületben élő állattartók 
és a többi lakos közötti hatékony kommunikáció, valamint a szemléletformálás és 
környezettudatosság elősegítése a cél, melynek kapcsán nemcsak a felnőtt lakosságot, hanem az 
iskolás és óvodás korosztályt is meg kívánja szólítani. Az együttműködési megállapodás keretében 
az Egyesület többek között vállalta, hogy közreműködik a szakmai konzultációk, háttéranyagok és 
éves programjavaslatok készítésében, valamint a kutyafuttatók és futtatásra kijelölt területek 
gondozásában és tisztán tartásában aktív szerepet vállal a KŐKERT Nonprofit Közhasznú Kft.-vel 
(a továbbiakban: Kőkert Kft.) történő egyeztetés, illetve együttműködés alapján. A kutyafuttatók 
tisztán tartásához szükséges kézi eszközöket (ld. kesztyű, zsák, gereblye, ásó) a Kőkert Kft. biztosítja. 
Az Egyesület javaslatot tesz továbbá a kerületi állattartók és állatok igényeinek figyelembevételével 
új kutyafuttatók kialakítására, illetve a meglévők átalakítására. 
Az Egyesület a megállapodással érintett vállalásait önként, térítésmentesen teljesíti. 

Az Önkormányzat a megállapodásban vállalta, hogy támogatja az Egyesület céljainak 
megvalósítását, és megjelenési lehetőséget biztosít az Egyesület tevékenységi köréhez illeszkedő 
témakörben szervezett kerületi önkormányzati rendezvényeken. 

Az Egyesület a kőbányai kutyafuttatók használata kapcsán számos megkeresést kapott a kerületi 
kutyásoktól az elmúlt években. Annak érdekében, hogy a kutyafuttatókkal kapcsolatos javaslatokról 
minél több érintett véleményt tudjon mondani, az Egyesület közvélemény-kutatást végzett a 
kutyatartók körében. A kérdőív tartalmát az Egyesület egyeztette a Kőbányai Polgármesteri 
Hivatallal. A felmérést az Egyesület 2022. október 5. és 2022. december 14. között végezte. 

Az Egyesület által készített, a X. kerületi kutyafuttatók használati szokásait és a gazdák 
véleményének összefoglalását tartalmazó tájékoztató az előterjesztés 1. melléklete 

Kérem a Tisztelt Bizottságot a tájékoztató megtárgyalására. 

Budapest, 2023. március „ fG„ 

Törvényességi szempontból ellenjegyzem: 

jegyző 



X. kerületi futtatók használati szokásai és a gazdák véleménye

Összefoglaló

A ZöldEb Egyesület a kőbányai kutyafuttatók használata kapcsán számos megkeresést kapott
a kerületi kutyásoktól az elmúlt években. Több javaslat is megfogalmazódott egy-egy
kutyások által használt terület kapcsán. Annak érdekében, hogy a javaslatokról minél több
érintett is véleményt mondhasson, egy felmérést szervezett a kutyatartók körében.

A kérdőívezés célja

A lehető legszélesebb körben szerettük volna felmérni a kerület kutyásainak elégedettségét és
igényeit a kutyás infrastruktúrák kapcsán.

A kitöltés módja és ideje

Felmérésünk 2022. október 5. és december 14. között zajlott.
A kérdőívet ebben az időszakban online is ki lehetett tölteni, de személyes fórumokat is
tartottunk a kerület összes futtatójában.

Releváns kitöltések elérése

Azért, hogy a lehető legtöbb kutyást elérjük, a fórumsorozatot minden futtatóra kifüggesztett
plakáttal hirdettük, melyen az online kérdőív linkje is megtalálható volt.
A személyes találkozókat igyekeztünk az egyébként is forgalmasabb kutyás időkben tartani.

Kitöltések száma

Az online kérdőívet 238-an töltötték ki ebben az időszakban, a személyes találkozókon pedig
helyszíntől függően 3-20 fő közötti kutyatartó vett részt.

Az online kérdőív kitöltői

A kérdőívet 96,2% kőbányai lakos töltötte ki. 97,1%-uk tart jelenleg is kutyát.

1. melléklet az előterjesztéshez



Több mint 20%-uk pedig több, mint 1 kutyával
él együtt.

Bár a jogszabályok szerint az ebek mérete: a kistestű eb maximum 20 kg, a közepes testű
20-40 kg, míg a nagytestű eb 40 kg feletti testsúllyal rendelkezik, mi szerettünk volna ennél
árnyaltabb képet kapni a kerületben élő kutyákról. Ezért a kérdőívben más bontást
használtunk, de azért így is jól kiolvasható, hogy jellemzően kis- és közepes testű kutyákkal
élnek a kerületben.

A kérdőív lehetőséget adott, hogy rálássunk arra, hogy a nagy- és óriás testű kutyákat hol
tudják leginkább lemozgatni. A válaszok alapján nagy- és óriás testű kutyákkal főleg az
Óhegy parkot és a Sportligetet látogatják a gazdák.

A kitöltők jelentős
hányada igénybe veszi a
kerület futtatóinak
valamelyikét.

“Ha nem használtok,
miért nem?” kérdésre
három fő indokot
említettek:

- gondozatlanság
- fertőzésveszély
- más gazdák hanyagsága (kutyakaki, neveletlen kutyák)



Helyszínek

A személyes fórumok helyszínei egy-egy futtató használóit célozták, a kérdőívben azonban
lehetőség volt minden, a gazdik által használt futtatót megjelölni. A futtatót használó 210
kitöltő az alábbi futtatók kapcsán mondta el a gondolatait:

Látogatási gyakoriság

Segítséget adhat a karbantartási munkák, illetve a szükséges feladatok elvégzésében a
fenntartónak ha tudjuk, hogy mik a legjellemzőbb időszakok, amikor a kutyások ezeket a
területeket használják. A kérdőív alapján a legforgalmasabb időszakok a futtatókban:

- reggel 9 óra előtt
- délután 17 órától tartanak.

Elégedettség



Arra a kérdésre, hogy mennyire elégedettek a gazdák egy-egy futtató méretével és
terheltségével, többségében 3 vagy annál magasabb értékelést adtak.

Azonban a futtatók tisztasága, gondozása és felszereltsége már inkább a nem elégséges
irányába mutat.

Leggyakoribb említett problémák

A kérdőív is lehetőséget adott a problémák
kifejtésére.

Két terület említése volt jellemző:
- karbantartás és
- fejlesztés.

Szinte minden gazda által felvetett kérdés a futtatók rendszeres fertőtlenítése, vagyis annak
hiánya. Többen is megjegyezték írásban és a fórumokon is, hogy sajnos állatorvoshoz kellett
vinniük a kutyájukat emiatt. Egyesületünk honlapján a kutyafuttatók fertőtlenítése kapcsán
elérhető egy, az Önkormányzat fenntartóinak készült dokumentum, amelyben igyekszünk
segíteni a lehetőségek körbejárásával a megfelelő fertőtlenítési protokoll kialakítását.
A dokumentum itt elérhető.

A személyes találkozók több lehetőséget adtak egy-egy probléma átbeszélésére.

Jellemzően négy dolog befolyásolta a személyes fórumok sikerességét:

- apátia (úgy érezték, hogy teljesen felesleges bármit is kezdeményezni)
- sokan voltak jelen (mert a területet sok kutyás használja)
- készültek (önszerveződésre hajlamos közösség, előre megbeszélt pontokkal érkeztek,

képviselve a többi kutyást)
- önszerveződve képviseltették magukat (jól kialakult, önszerveződött közösség, aktív

tagokkal)

A személyes fórumokon az észrevételek a következők voltak:

Összefoglalóan elmondható, hogy a leggyakrabban a gondozatlanságra, a tisztaság és a
világítás hiányára hívták fel a figyelmünket a kutyafuttatókat használók. A gödrösödés
minden helyszínen jellemző, a kerítések elhanyagoltsága miatt pedig gyakran
balesetveszélyes helyzetek állhatnak elő.

https://zoldeb.hu/wp-content/uploads/2020/05/Z%C3%B6ldEb-Fert%C5%91tlen%C3%ADt%C3%A9si-protokoll.pdf


Óhegy park

A fórumon megközelítőleg 20 emberrel beszéltünk. A legtöbbször előforduló probléma a
futtatóval kapcsolatban annak gondozatlansága volt. Viharkár miatt néhány fa
veszélyességére hívták fel a figyelmet és többen kérték, hogy több kuka kerüljön a nagy
kutyafuttatóba.

Ihász park

A fórumra 3 kutyás jött el. A kutyafuttató kerítése több helyen veszélyes, lyukas, javításra
szorul. Jellemző a gödrösség, a kerítés melletti gödrök miatt könnyen kiszökik a kisebb
kutya.

Balkán utca - Somfa utca és Zágrábi utca

Erre a fórumra 15-20 kutyás jött el szervezetten, illetve kérésükre a közterület-felügyelet
munkatársai is megjelentek. A Balkán utca - Somfa utca kereszteződésénél található
kutyafuttatóval kapcsolatban a két legfontosabb problémának a futtató kis méretét, illetve
tisztaságának hiányát jelölték meg. Ez a két dolog összefügg, hiszen egyre több kutyás lakik a
környéken, akiknek nem elegendő a környéken található két kutyafuttató, lemozgatásra
alkalmatlan méretük miatt gyakran a Kékvirág parkot használják. Mivel pedig sokan
használják a futtatókat, sokkal nagyobb a megfertőződések esélye.

Halom utca és Csajkovszkij park

A fórumokon összesen 15 kutyatartóval beszélgettünk. A leggyakrabban a gödrösségre
panaszkodtak, ami balesetet is okozott már (embernek és állatnak is). A középső kerítés
balesetveszélyességére is felhívták a figyelmet. Kérték, hogy a kerítések megerősítése
csirkehálóval történjen, hogy ne tudjanak átszökni egyik futtatóból a másikba, illetve az
utcára a kutyák. Felmerült emellett a futtatóban található palatető, ami elhanyagolt és lyukas
állapotban nem véd az esőtől. A kapu egy erősebb széllökéstől kinyílik, ezért ezt és a
fentieket jeleztük a Kőkert Kft-nek.

Zsombék utca

A fórumon 5 kutyással beszéltünk, akik felhívták a figyelmünket arra, hogy több oszlop
kidőlt és a helyszínen található három lámpából csak egy működik. A futtató méretével
nincsenek megelégedve, inkább a Sportligetbe járnak.

Harmat utca - Sibrik Miklós út

A fórumon 10 kutyással tudtunk beszélni. A nagyobb kutyáknak elkerített részen a beépített
lámpákból csak kettő működött (9-10 db), míg a kisebb futtatóban egy sem volt. A rámpa
mérete inkább kisebb kutyáknak megfelelő és veszélyes (szögek állnak ki belőle). Ezekben a



kutyafuttatókban is gyakran említették a gödröket, illetve azt, hogy a kerítés alatt könnyen
kibújhatnak a kutyák. A kapukat itt is rigli használatával tartanák biztonságosnak, ezen kívül
a kisebb futtató kerékpárútra nyílik, és így balesetveszélyes.

Gőzmozdony utca

Az itteni kutyások megbíztak két hölgyet, hogy tolmácsolja a helyiek problémáit. A futtatóval
kapcsolatban a legfontosabb problémának a méretes gödröket és a balesetveszélyes kerítést
jelölték meg.

Ónodi utca - Kolozsvári utca

5-7 kutyatartó jött el a fórumra. Legfontosabb problémának a szakszerűtlenül elhelyezett és
emiatt balesetveszélyes kerítést jelölték meg.

Rottenbiller park

A fórumon 10 kutyatartóval találkoztunk. A legproblémásabbnak mindenki azt jelölte meg,
hogy nem vezetődik el a víz egy eső után, ami miatt nem lehet használni napokig a futtatókat
(ez különösen nagy probléma az ATV mellett közvetlenül elhelyezkedő kutyafuttatóban).
Emellett itt is jellemzőek a különböző méretű gödrök, illetve a Köszi-Kő Café melletti
futtatóban van egy kerítés a magasságkülönbség miatt kihelyezve, ami elhanyagolt és emiatt
életveszélyes, javításra szorul.

Csilla utca - Zách utca

5-7 kutyatartóval beszéltünk a fórumon. Ezen a helyszínen is a legfontosabb problémaként a
gödrösséget és a kerítés hibáit jelölték meg.

Sportliget

Szervezetten 10-15 kutyás jelent meg a fórumon. Leggyakrabban a világítás hiánya, a
gondozatlanság (különösen a gödrök és a kerítés/kapuk állapota) merült fel. A kutyafuttatót
nagy számú kutyás használja, ezért különösen fontos lenne, hogy biztonságos legyen.

Bányató utca

A világítás hiánya és a gödrösség mellett az árnyék hiányát említették ezen a helyszínen a
fórumon résztvevők leggyakrabban.



EGYÉB KÉRDÉSEK, FELVETÉSEK

Többször keresett minket az Önkormányzat a kutyaürülék-gyűjtő szemetesek elhelyezése
kapcsán.
Elsősorban fontosnak tartjuk elmondani, hogy az FKF hivatalos álláspontja a következő:

“ Hova dobjam a kutyaürüléket?
Mindenekelőtt tisztázni kell, hogy a hátrahagyott „kutyagumi” eltüntetése nem tartozik az
FKF Nonprofit Zrt. feladatai közé, ugyanis az eb által okozott szennyeződés azonnali
eltávolításáról az állattartó köteles gondoskodni. A kutyaürülék hulladék, amely
szennyvíznek minősül, ami akár a csatornába is dobható. A zacskóba szedett székletet
elsősorban a kutyaürülék gyűjtése céljából telepített hulladékgyűjtőbe kell elhelyezni, de
amennyiben a közelben nincs ilyen, akkor a kommunális hulladékgyűjtőbe is beletehetjük. A
kutyaürülék eltávolítása egészségügyi és esztétikai szempontból is fontos. “
Forrás az FKF oldalán

Ezt azért tartjuk fontosnak
megemlíteni, mert a kérdőívből
kiderül, hogy a gazdák túlnyomó
többsége akár több mint 150 métert is
hajlandó elsétálni, hogy kidobja a
kutyagumit.

Így ha 300 méterenként található bármilyen hulladékgyűjtő, akkor ez elegendő lehet arra,
hogy a gazdák kidobják a felszedett ürüléket.

Természetesen tisztában vagyunk vele, hogy a kutyás-nem kutyás ellentét fő oka a kutyakaki.
Kőbányán jól működött az a gyakorlat, hogy a közterület-felügyelet munkatársai osztogattak
a gazdiknak zacsitartót és zacskót. Azonban érdemes lehet más kerületek bevált gyakorlatait
végigvenni és a kerületre is használhatóakat átvenni.

Például:
- havi rendszerességgel átvehető zacskók a regisztrált kerületi gazdiknak,
- útburkolati grafikák felfestése, (felhívva a figyelmet a problémára vagy a

legközelebbi szemetesre)
…stb.

Egy sehova nem sorolható problémával találkoztunk mind a kérdőívben, mind a személyes
fórumokon. A közelmúltban megszüntetett két futtató kapcsán azt a visszajelzést kaptuk a
gazdáktól, hogy sem az Endre utcai, sem a Kőér utcai futtató bezárásáról nem tudtak előre
semmit. Nem jelezték előre egyik esetben sem a terület használóinak, hogy változás lesz a
közterület státuszában, így nem tudtak erre felkészülni.

https://www.fkf.hu/storage/app/media/Kiadvanyok/Egyedul_nem_megy6v_nyomdai.pdf?fbclid=IwAR2WscLSvGA0UBgUoZ0m3cov8xThn5h2y3kOc3f_rZoXuDB5-6Z8VtIZZKw


Jövő

Figyelembe véve, hogy a
megkérdezettek többsége aktívan
részt venne a futtatók körüli
feladatokban, és látva a kerületi
kutyások kialakulóban lévő,
illetve már meglévő közösségeit,
igazán jó lenne, ha az
Önkormányzat megfontolná ezen

mini közösségek támogatását, és lehetőséget biztosítana az önszerveződő kis közösségek
erősödéséhez. Ez azért is fontos, mert ezen közösségek kezében sokkal több lehetőség van a
kutyások edukációjában, mint az Önkormányzatnak, de egy-egy futtató életében is fontos
szerepet játszhatnának, ezzel segítve a futtatók gondozását és tisztán tartását.

Ha szervezetten félévente speciálisan egy-egy futtató gondozásába, takarításába bevonnánk
ezeket a csoportokat, akkor eljuthatnánk odáig, hogy egy közösség akár gondnokságba vegye
ezeket a területeket.

És végül egy utolsó gondolat.

Egyre több gyermekes család is
megosztja otthonát kutyával.
Azonban egyre nehezebb, főleg
kisbabás családok esetében
megoldani a közös szabadban
töltött időt.

A kérdésre, hogy szeretnének-e olyan játszóteret ahova bevihetik a kutyát is az alábbi
válaszok születtek:




